
 

 

 

Výroční zpráva za rok 2022 
 

 

O útulku 
 

Útulek LuckyCats vznikl počátkem roku 2017 jako malý rodinný azyl pro kočky.  

Jako předsedkyně spolku LuckyCats, vedu útulek osobně já, Lucie Pokorová, s pomocí svojí rodiny,  
dobrovolníků, a v neposlední řadě našich dárců. Pro tuto práci jsem čerpala ze svých zkušeností 
z dočasné péče o pejsky odebrané Československým kastračním programem z romských osad na 
Slovensku. Tato činnost mi přiblížila proces, kterým musí každé takové zvíře projít, než je nachystané 
odejít do nového domova – jak po zdravotní stránce, tak co se týče jeho socializace, a v neposlední 
řadě i samotný výběr nové vhodné rodiny. 

S přibývajícími nálezy opuštěných koček pak byl vývoj směrem k dočasné péči o kočky přirozený, a 
následný vznik útulku už prakticky nevyhnutelný. 

Přes prvotní umístěný kočiček v ne zcela vhodných (ale funkčních!) suterénních prostorách jsme se 
dostali k příležitosti využívat byt o rozloze 38 m2, a také přilehlou zahradu, kde bylo možné postavit 
venkovní voliéru o rozloze 15 m2. 

K přesměrování svojí ppmoci od psů ke kočkám mě vedla i současná situace, kdy kočky nemají své 
jasné postavení ve společnosti, a jsou často alibisticky považována za divoká zvířata, která se o sebe 
v krajině (přetvořené člověkem) postarají sama.  

V praxi ale vidím, že tomu tak není, aniž by se to obešlo bez hladovění, nemocí a dalších zdrojů 
utrpení. 

V péči našeho útulku upřednostňujeme kvalitu před kvantitou, a proto se snažíme útulek 
nepřeplňovat a ubytovaným kočkám zajistit jak materiální, tak psychickou pohodu. Dbáme především 
na kvalitní krmivo, úklid/hygienu a dostatečné vyžití kočiček jak ve vnitřních prostorech, tak ve 
voliéře. 

Hlavním cílem útulku je umisťování kočiček do nových rodin, protože jakkoli kvalitní útulková péče 
nemůže nahradit vlastní rodinu a stabilní zázemí.  



K tomu nám pomáhají především vlastní webové stránky, které nabízejí zájemcům maximum 
informací a fotek o každé naší kočičce, a průběžný přísun příspěvků na Facebook a Instagram.  

 

 

Každé zvíře nabízíme maximálně vybavené (odčervení, očkování, testy FIV/FeLV, kastrace, čip).         
Na oplátku pro něj hledáme co nejvhodnější podmínky, kde dbáme především na bezpečnost, kvalitní 
stravu a dostatečné znalosti o chovu koček. K tomu nám pomáhá advokátem vyhotovená adopční 
smlouva, jejíž součástí je i soubor rad a tipů do začátku.  

 

Útulek se nachází na hranici města Brna, v obci Ostopovice a má kapacitu 25 koček. 



Naše činnost v roce 2022 
 

V roce 2022 se v naší činnosti nic zásadního neměnilo.   

Příjem nových kočiček, umisťování do adopcí,   

kastrace plašanek a další pomoc, kde je potřeba. 

 

Příkladem takové pomoci může být poskytování   

krmení a steliva pro pana Jiřího, který se zavázal   

postarat o 3 kočičky svojí zesnulé maminky. 

  

V prostorách útulku nebyly provedeny žádné výraznější inovace (i vzhledem k tomu, že už teď to u 

nás vypadá jako v prodejně škrabadel      ). Ve voliéře jsme jako každý rok vyměnili umělý trávník. 

 

Ukončení spolupráce s Charitativním spolkem Kryšpín 

Po necelých dvou letech jsme se dohodli na ukončení spolupráce se spolkem Kryšpín, která bohužel 

nesplňovala naše představy (a opačně).  

Jakkoli je každá pomoc opuštěným kočkám potřebná a záslužná, my bychom více ocenili hledání 

finanční podpory jinde, než přímo u našich vlastních dárců a její následné přerozdělování pouze na 

základě kvantity přijatých koček. 

Nejvíce bychom uvítali pomoc se získáváním dotací ať už od státních institucí nebo firem, a její 

následné rozdělování i s ohledem na kvalitu a např. počet umístěných koček do adopcí, což bohužel 

není něco, na co by se spolek Kryšpín zaměřoval a naše spolupráce tedy nevyvažovala dostatečně 

požadavky na nás kladené. 

Těsně na konci roku jsme dosáhli hranice 5000 fanoušků na Facebooku a přes 1000 lidí sleduje náš 

Instagram.                            



Bilance počtu zvířat 

 

Ačkoli máme oficiální kapacitu 25 kočiček (kterou si nicméně každý útulek určuje sám, proto není 

nijak závazná a ani kontrolovaná; jedná se spíše počet, do kterého bychom se rádi vešli, a který by byl 

pro pohodu lidí i kočiček optimální), většinou u nás pobývá koček 30 a víc. Nad hranici 40 koček jsme 

se dostali jen jedenkrát, na velmi omezenou dobu, nejčastěji jsme se pohybovali mezi 28-35 kousky. 

 

Přijatí 
 

V roce 2022 jsme přijali 151 kočiček, což je o 10% více, než rok předchozí. 5 koček k nám po dohodě 

umístili přímo jejich majitelé (např. Zoe nebo peršanka Liliana), ale drtivá většina z nich (146) byla 

nalezena za nejrůznějších okolností venku a nebo v opuštěných bytech (jako třeba krasaveček Fredy, 

kterého majitel jaksi „zapomněl“ přibalit při stěhování). Je pravděpodobné, že i mnoho dalších z námi 

přijatých kočiček v nějaké fázi svého života mělo také majitele, ale ve chvíli nálezu byly prostě 

opuštěné/toulavé. 

kocourek Fredy 

Kočičky se k nám dostávají průběžně celý rok. Koťata převážně v létě (červenec-říjen), ale dospělé 

kočičky celoročně (neexistuje žádná vlna „vyhozených vánočních dárků“).  

Aktivně vyhozených/opuštěných koček je navzdory rozšířenému názoru menšina. Jsem přesvědčena 

o tom, že většina koček pochází z neplánovaných vrhů – od nekastrovaných kočiček pouštěných ven. 

Ať už se jedná o úmysl („kastrovat nechceme“), neznalost („nestihli jsme kastrovat“) nebo dokonce 

neochotu veterinářů kastrovat včas (odmítání kastrovat kočky mladší 1 roku/9 měsíců/jakýkoli jiný 

věk, kdy už je kočka plodná) – výsledek je vždy stejný. Další nechtěně narození nevinní tvorové, pro 

které není dostatek vhodných nových majitelů. 

Jeden příklad za všechny – kocourek Nanuk nalezený na zahrádce místní restaurace u nás 

v Ostopovicích v srpnu: 

 

 

 

 

 



Proto mám potřebu zde zopakovat hlavní zásadu chovu koček, díky které nebudete přispívat 

k dalšímu zvýšení počtu těchto tvorů na už tak přeplněném „trhu“: 

→   Kočku nepouštíme ven, dokud není kastrovaná. ←  

Naprosto jednoduché pravidlo, které by předešlo většině nechtěných koček. Ať už vy nebo váš 

veterinář chcete kastrovat v jakémkoli věku, do kastrace prostě musíte zabránit jejímu zabřeznutí, 

(což se venku uhlídat nedá). 

Kočka může mrouskat = být plodná již od 4 měsíců věku. Tzn. pokud chováte v jedné domácnosti 

obě pohlaví, myslete na kastraci nejpozději do 6. měsíce. 

Pokud váš veterinář odmítá kastrovat „včas“, najděte jiného. Popřípadě vám nějakého klidně 

doporučíme. Veterinář není bůh a jeho slovo není zákon; už jen proto, že různí veterináři mají různé 

názory, není možné říct, že každý jeden z nich má pravdu. Jejich edukace a Veterinární univerzitě je 

v ohledu chovu koček jen velmi limitovaná (jednak ve srovnání třeba se psy, ale i vzhledem k novým 

výzkumům a poznatkům o těchto zvířatech, a také vzhledem k vývoji a trendům v jejich chovu). A 

pokud se veterinář o kočky aktivně nezajímá a spolíhá jen na „znalosti ze školy“, jsou jeho informace 

a názory bohužel velmi nedostatečné, zastaralé a pro situaci koček v Česku až škodlivé. 

Kočky se ztrácejí. Jednoduchý fakt, který ale stále mnoho lidí odmítá přijmout. To, že se vaše kotě 

drželo dosud pouze nna zahradě není žádnou zárukou toho, že se už zítra nerozhodne prozkoumat 

svět za plotem. Ano, někdy se dokáže v pořádku vrátit, ale ne vždy to vyjde. Taková kočička se pak 

toulá, a pokud přežije a není kastrovaná, dřív nebo později se pomnoží. Následný nálezce má pak 

málokdy zájem se o rodinku postarat, a máme zde další důvod toho, proč jsem již 9 let neměla 

dovolenou. 

 

 

Vydaní 
 

Do nového domova se během roku 2022 podařilo umístit 98 kočiček. Je to opět o něco méně, než v 

předchozích letech, (107 adoptovaných v roce 2021). Musím se přiznat, že tento pokles měl vliv i na 

moji morálku a vědomí smyslu mojí práce, nicméně naštěstí první čísla z roku 2023 (kdy tato zpráva 

vzniká) ukazují, že se již trend obrací a není třeba propadat beznaději. 

Celkový počet námi umístěných koček od roku 2017 do konce roku 2022 dosáhl čísla 787. 

 

Z toho počtu bylo 46 kočiček pouze veterinárně ošetřeno (tj. hlavně vykastrováno) a pro svoji 

plachost vráceno do původní lokality popř. půvpdním majitelům, kteří neměli na kastraci finance. 

Strmý nárůst o 300% jsme zaznamenali v počtu kočiček vrácených majitelům – celé 4. Jednalo se o 

zaběhnutí, pády z oken a jednu kočičku nám předávali hasiči poté, co ji vyprostili ze škvíry mezi zdmi, 

odkud se nedokázala sama dostat. My jsme ji následně rádi vrátili majitelce.  

Vzrostla také průměrná délka pobytu kočičky u nás (ode dne přijetí až do její adopce) – z loňských 56 

na 115 dní. Upřímně si tento nárůst neumím vysvětlit jinak, než jen koncentrací kočiček, které u nás 

z nejrůznějších důvodů byli opravdu dlouho. Skoro půl roku si tady pobyli Tiny Tim, Ivošek, Dominik, 

Nikitka, Kira s Karin, nebo Kiki z ulice Oblá. Opravdovými smutnými rekordmany jsou ale následující 



kočičky: Vikram se svými 727 dny, což je, absolutně nejvíc ze všech. O moc ale nezaostává Sia, se 

svými 600 dny, následuje Astra (500 dnů) a Sněhurka (491 dnů) a Garfield (471 dnů). 

Průměrná délka pobytu ostatních, bez výše zmíněné pětice, byla necelé 3 měsíce. To je sice pořád víc, 

než předchoí roky, ale již se nejdená o nijak šokující dobu, jelikož veterinární a jiná příprava kočičky 

před adopcí se do zkrátit jen do určité míry, a pobyt u nás tím pádem v jednotkách měsíců je většinou 

nevyhnutelný. 

 

Během roku 2022 nám zemřelo naštěstí „jen“ 9 kočiček. Jakkoli je mi líto každé jedné z nich, je to 

durhé nejmenší číslo od založení útulku, a poměrově vzhledem k počtu přijatých kočiček absolutně 

nejmenší. Oproti „masakrům“ z let 2019 (40 zemřelých) a 2020 (dokonce 60 uhynulých kočiček) se 

jedná o velmi pozitivní trend. Zásluhu na tom, jak doufám, má nejen moje zvyšující se zkušenost a 

kvalifikace, ale taktéž oslabení viru jak panleukopenie tak kaliciviru, a také významně nižší výskyt 

onemocnění FIP. 

Panleukopenii podlehly kočičky Evny a Dobby, kaliciviróza měla na svědomí ztrátu Tamira a Juráška. 

Ivetka jako jediná onemocněla FIP, u Kokoska byla příčina ještě exotičtější – absence břišní stěny 

(svaloviny). Iris a Leyla bohužel pravděpodobně neustály prostředí útulku jako takové, a stres u nich 

byl pravděpodobně příčinou selhání srdce. 

Žádná kočička neuhynula v souvislosti s pozitivitou na FeLV nebo FIV. 

             Vzpomínáme:    

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Bilance finanční 
 

Příjmy 
 

V roce 2022  přijal spolek LuckyCats, provozující stejnojmenný útulek, 1 263 003 Kč. 

- 969 tis. Kč tvořily přímé dary poslané na náš transparentní bankovní účet nebo vložené do pokladny 

individuálními dárci; z toho pro dary v hodnotě 93 tis. využili naši dárci platební bránu Darujme.cz, 

přes kterou lze platit kartou (za cenu 2% srážky na poplatky) 

- 47 tis. Kč se podařilo získat z aukcí pořádaných pro náš útulek (facebooková skupina „Kočky 

v a(u)kci“ – obrovské díky patří její zakladatelce Romče) 

- 64 tis. Kč jsme vybrali na adopčních poplatcích 

- 183 tis. dary firem a spolků: 60 tis. od firmy 81 klima a.s. , 37 tis. od Charitativní kočičí spolek 

Kryšpín, z.s., 36 tis. od Volejbalový klub Královo Pole, z.s., 30 tis. od firmy LINK-MED s.r.o. a 20 tis. od 

ALOGO, s.r.o. . 

 

Výdaje 
 

Výdaje za rok 2022 činily 1 190 075,27 Kč. 

Největší položkou byla (i přes vstřícný přístup a cenotvorbu našich spolupracujících veterin) jako vždy 

veterinární péče a léky: celkem 397 tis. Kč.  

Každá přijatá kočička potřebuje základní „kolečko“ odčervení (opakovaně), očkování (taktéž), testy na 

FIV a FeLV, kastraci, a aplikaci čipu. Dále se samozřejmě potýkáme s nejrůznějšími nemocemi, a 

v neposlední řadě ošetřujeme kočičky ve venkovních lokalitách. 

Za krmivo jsme vydali 316 tis. (jedná se jak o krmivo pro naše ubytované kočičky, tak o pomoc mimo 

útulek). Pro zajímavost – našich oblíbených konzerv Nuevo se snědlo 1 164 kusů (poctivě třídíme 

plechovky do kovu), což bylo doplněno 70 pytli granulí Royal Canin Gastro Intestinal, se kterými 

máme v našich podmínkách nejlepší zkušenosti.  

Stelivo a ostatní chovatelské potřeby (např. stelivo, čipy, přepravky, škrabadla) přišly na 219 tis. Kč. 

Konkrétně steliva jsme spotřebovali 4,1 tun :O  

Za reklamu (na Facebooku) jsme vydali 1624,50 Kč. Upřímně se mi příčí vydávat jakékoli peníze na 

tuto položku, ale je to jen něco přes procento toho, co jiné útulky vydávají měsíčně (nicméně poté, 

co se tato informace začala dostávat k veřejnosti, transparentnost zmíněných účtů najednou 

zanikla..). Takže i nám nejspíš nezbyde, než tuto položku do budoucna navýšit. 

Platby za nájemné a energie/služby činily v součtu 131 tis. Kč. 

122 tis. Kč pak tvořily ostatní náklady jako čistící prostředky, vybavení útulku, servisy vybavení, odvoz 

odpadu, služby prádelny, poštovné, registrační poplatky nebo software. 

 

 



Plány na rok 2023 
 

Naše plány na rok 2023 jsou realistické, za úspěch bude považováno pokračování v naší činnosti tak, 

abychom mohli pomoct zase cca 150-200 kočičkám. Výzvou bude opět sehnat dostatečné množštví 

finančních prostředků, stejně jako oslovit nové zájemce o adopci v době vysoké inflace a růstu cen. 

Motivace ovšem pokaždé čeká za dveřmi útulku       

Na závěr nesmírně děkujeme všem, kteří náš útulek v roce 2022 podpořili finančně, materiálně, 

dočasnou péčí, adopcí kočiček do svých domovů, nebo jen slovy podpory. Opravdu si toho všeho moc 

vážím a jen díky tomu můžeme pomáhat i nadále. 

 

V Ostopovicích 25. 8. 2023 

Lucie Pokorová, vedoucí útulku 


